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În limba franceză, verbele sunt împărt, ite în trei grupe principale de verbe
s, i în mai multe clase de flexiune, în funct, ie de terminat, iile verbului la forma de
infinitiv. De exemplu:

Grupa verbală Terminat, ii
I -er
II -ir
III -ir, -oir, -re

Verbele din primele două grupe sunt considerate regulate, în timp ce aprox-
imativ 760 de verbe de grupa a III-a sunt neregulate.

Prezentul indicativului (fr. Le présent de’l indicatif), notat pe axă cu cifra
1, exprimă o act, iune care se desfăs,oară în momentul vorbirii, un adevăr gen-
eral, o rutină zilnică. Este s, i timpul redactării textelor informative, persuasive,
argumentative, publicistice etc. Prezentul este un timp simplu, format de la un
radical de prezent, plus o serie de terminat, ii care indică numărul s, i persoana.

Radicalul prezentului se obt, ine, la verbele regulate, eliminând terminat, ia de
la infinitiv (-er, -ir). Câteva exemple:

Chanter (a cânta, grupa I) Chant-
Manger (a mânca, grupa I) Mang-

Efacer (a s,terge, grupa I) Efac-
Planter (a planta, grupa I) Plant-
Finir (a termina, grupa II) Fin-
Définir (a defini, grupa II) Défin-
Saisir (a apuca, grupa II) Sais-
Accomplir (a realiza, grupa II) Accompl-
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Radicalele verbelor de grupa a III-a se schimbă în timpul flexiunii, chiar dacă
terminat, iile sunt aceleas, i pentru toate verbele de această grupă. Terminat, iile
sunt:

Grupa I Grupa II Grupa III
-e
-es
-e
-ons
-ez
-ent

-is
-is
-it
-(iss)ons
-(iss)ez
-(iss)ent

-s
-s
(-t)
-ons
-ez
-ent

Vom lua câteva exemple de verbe de grupa I să le conjugăm la modul in-
dicativ, timpul prezent, pentru a ilustra modul de formare:

Manger (a
mânca)

Apprécier (a
aprecia)

Jeter (a
arunca)

Peser (a
cântări)

Je mange
Tu manges
Il mange
Nous mangeons
Vous mangez
Ils mangent

J’apprécie
Tu apprécies
Il apprécie
Nous apprécions
Vous appréciez
Ils apprécient

Je jette
Tu jettes
Ils jette
Nous jetons
Vous jetez
Ils jettent

Je pèse
Tu pèses
Il pèse
Nous pesons
Vous pesez
Ils pèsent

Ce observăm? La radical se adaugă terminat, iile de grupa I. Apar modificări
de structură la unele forme date de reguli de scriere s, i pronunt, ie– păstrarea
grupului ge/gi, dublarea unor consoane sau accentuarea gravă a lui e etc.

Similar vom proceda cu câteva verbe de grupa II:

Finir (a
termina)

Réunir (a
reuni)

Réussir (a
reus, i)

Cotir (a coti)

Je finis
Tu finis
Il finit
Nous finissons
Vous finissez
Ils finissent

Je réunis
Je réunis
Il réunit
Nous réunissons
Vous réunissez
Ils réunissent

Je réussis
Tu réussis
Ils réussit
Nous réussissons
Vous réussissez
Ils réussissent

Je cotis
Tu cotis
Il cotit
Nous cotissons
Vous cotissez
Ils cotissent

Observăm că grupa II este mai omogenă s, i mai lipsită de except, ii.

În continuare, vom exprima câteva verbe de grupa a III-a
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1. Verbe auxiliare

Avoir (a avea) Être (a fi)
J’ai
Tu as
Il a
Nous avons
Vous avez
Ils ont

Je suis
Tu es
Il est
Nous sommes
Vous êtes
Ils sont

2. Verbe în „-ire”

Dire (a zice) Lire (a citi) Rire (a râde) Cuire (a
coace, a găti)

Je dis
Tu dis
Il dit
Nous disons
Vous dites
Ils disent

Je lis
Tu lis
Il lit
Nous lisons
Vous lisez
Ils lisent

Je ris
Tu ris
Il rit
Nous rions
Vous riez
Ils rient

Je cuis
Tu cuis
Il cuit
Nous cuisons
Vous cuisez
Ils cuisent

4. Verbe în „-oire”

Boire (a bea) Croire (a crede)
Je bois
Tu bois
Il boit
Nous buvons
Vous buvez
Ils boivent

Je crois
Tu crois
Il croit
Nous croyons
Vous croyez
Ils croient

5. Verbe în „-aire”

Faire (a face)
Traire (a
trage, a
mulge)

Taire (a tâcea,
a tăinui)

Complaire (a
fi pe plac, a se
complăcea)

Je fais
Tu fais
Il fait
Nous faisons
Vous faites
Ils font

Je trais
Tu trais
Il trait
Nous trayons
Vous trayez
Ils traient

Je tais
Tu tais
Il tait
Nous taisons
Vous taisez
Ils taisent

Je complais
Tu complais
Il complait
Nous
complaisons
Vous complaisez
Ils complaisent
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6. Verbe în „-(n)dre”

Craindre (a se
teme)

Prendre (a
lua)

Rendre (a
reda)

Peindre (a
picta, a vopsi)

Je crains
Tu crains
Il craint
Nous craignons
Vous craignez
Ils craignent

Je prends
Tu prends
Il prend
Nous prenons
Vous prenez
Ils prennent

Je rends
Tu rends
Il rend
Nous rendons
Vous rendez
Ils rendent

Je peins
Tu peins
Il peint
Nous peignons
Vous peignez
Ils peignent

7. Verbe în „-oir”

Voir (a vedea) Pouvoir (a putea) Vouloir (a vrea, a
voi)

Je vois
Tu vois
Il voit
Nous voyons
Vous voyez
Ils voient

Je peux
Tu peux
Il peut
Nous pouvons
Vous pouvez
Ils peuvent

Je veux
Tu veux
Il veut
Nous voulons
Vous voulez
Ils veulent

8. Verbe în „-ir” de grupa a III-a

Ouvrir (a
deschide)

Partir (a
pleca) Venir (a veni) Tenir (a t, ine)

J’ouvre
Tu ouvres
Il ouvre
Nous ouvrons
Vous ouvrez
Ils ouvrent

Je pars
Tu pars
Il part
Nous partons
Vous partez
Ils partent

Je viens
Tu viens
Il vient
Nous venons
Vous venez
Ils viennent

Je tiens
Tu tiens
Il tient
Nous tenons
Vous tenez
Ils tiennent

9. Verbe de grupa I neregulate, considerate câteodată de grupa a
III-a

Aller (a merge) Envoyer (a trimite)
Je vais
Tu vas
Il va
Nous allons
Vous allez
Ils vont

J’envoie
Tu envoies
Il envoie
Nous envoyons
Vous envoyez
Ils envoient
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Câteva exemple de folosire:
J’ai une blouse rouge et un pantalon bleu. (Am o bluză ros, ie s, i pantaloni

albas,tri.)
Tu envoies une lettre à ta mère. (Tu îi trimit, i o scrisoare mamei tale)
Il lit son devoir pendant le cours de français. (El îs, i cites,te tema în timpul

orei de franceză.)
Nous prenons le train pour Paris. (Noi luăm trenul spre Paris.)
Vous allez à la mer chaque année. (Voi merget, i la mare în fiecare an.)
Ils tiennent leur stylo. (Ei îs, i t, in stiloul.)
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